

ministering Authority⁷ to the effect that the entire Ishakia community was reclassified as "non-natives" under Ordinance No. 39 of the Legislative Council of Tanganyika passed in July 1949 and that no provision exists for a more specific classification according to race,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and, in particular, to the change of status accorded them by the aforementioned ordinance;

2. *Decides* that no further action by the Council is called for;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

410th meeting,
31 March 1952.

437 (X). Petition from Mr. and Mrs. Sem Nicodemus (T/Pet.2/141) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its tenth session the petition from Mr. and Mrs. Sem Nicodemus (T/Pet.2/141), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/953/Add.2) to the effect that it is not possible to satisfy the petitioners' request at the present time but that a scheme for artificial insemination of cattle is under consideration which, if successful, may provide the means of assisting the petitioners and other interested cattle owners in the improvement of their stock,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* that no further action by the Council is called for;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

410th meeting,
31 March 1952.

438 (X). Petition from Mr. Petro Ndarboi (T/Pet.2/145) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its tenth session the petition from Mr. Petro Ndarboi (T/Pet.2/145), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

⁷ See document T/C.2/SR.4.

chargée de l'administration⁷, d'où il ressort que tous les membres de la communauté Ishakia ont été reclassés dans la catégorie des "non-autochtones" par l'ordonnance No 39 adoptée par le Conseil législatif du Tanganyika en juillet 1949, et qu'aucune disposition ne prévoit une classification plus précise fondée sur la race,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration, notamment en ce qui concerne le changement de statut qui leur a été accordé par l'ordonnance précitée;

2. *Décide* que cette pétition n'appelle aucune nouvelle mesure de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

410ème séance,
31 mars 1952.

437 (X). Pétition de M. et Mme Sem Nicodemus (T/Pet.2/141) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa dixième session, la pétition de M. et Mme Sem Nicodemus (T/Pet.2/141), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/953/Add.2), d'où il ressort qu'il n'est pas possible à l'heure actuelle de donner satisfaction au pétitionnaire, mais que d'autre part un programme d'insémination artificielle du bétail est à l'étude, qui, s'il réussit, permettra peut-être d'aider les pétitionnaires et les autres éleveurs intéressés à améliorer leur bétail,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* que cette pétition n'appelle aucune nouvelle mesure de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

410ème séance,
31 mars 1952.

438 (X). Pétition de M. Petro Ndarboi (T/Pet.2/145) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa dixième session, la pétition de M. Petro Ndarboi (T/Pet.2/145), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

⁷ Voir le document T/C.2/SR.4.